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Godkjenningssaker 
GK 14/21 Godkjenning innkalling og sakliste 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Innkallinga vart godkjent utan merknadar. 

Nina Bognøy (A) sette fram forslag om å løfte «RS 34 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 
2020-2021» til politisk sak. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtok samrøystes å sette 
saka på sakskartet. 

 

Saklista vart godkjend med dei marknadane som er nemnd over. 

 

 



GK 15/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i hovudutval for opplæring 
og kompetanse 25.05.2021 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Åsmund Berthelsen (SV) fremma at spørsmål frå Jeanette Onarheim Syversen (R) ikkje var teke 
med i protokollen, og hovudutval for opplæring og kompetanse vedtok samrøystes at det skulle 
protokollerast. 

Møteprotokoll frå hovudutval for opplæring og kompetanse 25.05.21 vart godkjend med dei 
merknadane som nemnd over. 

 

 

GK 16/21 Godkjenning av møteprotokoll frå ekstramøte i hovudutval for 
opplæring og kompetanse 15.06.2021 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Møteprotokoll frå hovudutval for opplæring og kompetanse 15.06.21 vart godkjend utan 
merknadar. 

 

 

GK 17/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i hovudutval for opplæring 
og kompetanse 10.08.21 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Møteprotokoll frå hovudutval for opplæring og kompetanse 10.08.21 vart godkjend utan 
merknadar. 

 

 

Referatsaker 
RS 31/21 Nytt for skuleåret 2021/22 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

RS 31/21 vart referert. 

 

RS 32/21 Løypemelding - arbeid med ny budsjettfordelingsmodell for dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

RS 32/21 vart referert. 

 

RS 33/21 Løypemelding om tilpassa opplæring og spesialundervisning 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 



 

RS 33/21 vart referert. 

 

RS 34/21 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2020 - 2021 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

RS 34/21 vart referert. 

 

RS 35/21 Kompetansepilot Vestland - løypemelding 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

RS 35/21 vart referert. 

 

Skriftlege spørsmål 
SI 7/21 Spørsmål frå Andersen (Sp) - om status for nynorsk ved skulestart 
 

Representanten Alexander Fosse Andersen (Sp) stilte følgjande spørsmål: 

Situasjonen for nynorsk i Vestland har vore diskutert ved fleire høve i ulike fylkeskommunale 
organ. Målbyte og manglande læremiddel på nynorsk har vore tema på møte i opplærings og 
kompetanseutvalet. Som det største nynorskfylket i landet er det viktig at Vestland har ein aktiv 
politikk for å styrke nynorsken og leggje til rette for eit levande nynorsk skriftspråk på ulike arenaer 
i samfunnet. Fylkestinget har tidlegare vist engasjement for nynorsk mellom anna gjennom 
etableringa av Nynorskfylket Vestland, eit nettverk som jobbar for auka bruk og fremjing av 
nynorsk på alle samfunnsområde i Vestland. Vestland fylkeskommune har i tillegg utvikla og tatt i 
bruk «Retningslinjer for klart språk og god nynorsk», ein praktisk språkrettleiar for dei tilsette. 

Senterpartiet opplever at det er ei positiv haldning til nynorsk både i det politiske miljøet og i 
administrasjonen i Vestland fylkeskommunen. Dei svara som er blitt gitt på skriftlege spørsmål i 
saker som omhandlar nynorsk har vore positive, men spørsmålet er korleis me, både politikarar og 
administrasjon, følgjer dette opp. For Senterpartiet er det viktig at elevar og andre innbyggjarar i 
Vestland møter nynorsk i kvardagssituasjonar, til dømes på skulen, i kollektivtrafikken og når dei 
nyttar seg av kulturtilbod. Me er òg opptekne av at tilsette i fylkeskommune skal få tilbod om 
opplæring i nynorsk. 

Eg har difor desse spørsmåla til utvalsleiar: 

1. Kva er status for læremiddel på nynorsk, både trykte og digitale, ved skulestart no i haust? 

2. Er det gjort «framstøyt» overfor elevar og tilsette i skulen for å fremje bruk av nynorsk og unngå 
målbyte ved skulestart? 

3. I kva grad vert nynorsk nytta ved dei vidaregåande skulane, spesielt i Stor-Bergen, til dømes på 
oppslagstavler og digitale skjermar? 

4. På kva måte vert «Retningslinjer for klart språk og god nynorsk» nytta i fylkeskommunale 
verksemder utanfor fylkesadministrasjonen, til dømes dei vidaregåande skulane og Skyss? 

5. Får tilsette i Vestland fylkeskommune tilbod om nynorskkurs? 

Med utgangspunkt i spørsmåla over vil eg be om at det vert lagt fram ei politisk sak om overordna 
retningslinjer for språkbruk i Vestland fylkeskommune. 

 



Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse gav følgjande svar: 

Til møte i hovudutval for opplæring og kompetanse 27.04.2021 stilte Fosse ei rekke spørsmål om 
målbytte og språkval for elevar i vidaregåande opplæring. Avdelingsdirektøren svarte ut 
spørsmåla. I svaret frå avdelingsdirektøren var det ei rekke punkt som avdelingsdirektøren ville 
følgje opp i sektoren. På bakgrunn av svara er det sett i gang eit arbeid med ei eiga sak til utvalet 
om korleis sektoren arbeider med å fremje nynorsk. Saka vil innehalde 

- ei kartlegging av nynorske læremidlar i fagfornyinga  

- tiltak for å følgje opp målbyte i overgangen til vidaregåande opplæring  

- nynorsk i all kommunikasjon, oppslagstavler og digitale skjermar i Vestland fylkeskommune og å 
innarbeide «Retningslinjer for klart språk og god nynorsk» i heile sektoren   

-  Utarbeide tilbod om kompetanseheving for tilsette i bruk av nynorsk  

Saka vert lagt fram for utvalet i møte 06.10.2021. 

 

 

SI 8/21 Spørsmål frå Reksnes (Sp) - om ungdomen i den vidaregåande 
skulen og kunnskap om konsekvensane av rusbruk 
 

Representanten Sigurd Reksnes (Sp) stilte følgjande spørsmål til hovudutvalet: 

I møte med elevar no valkampen, så har fleire tatt opp at det er behov for meir kunnskap hjå 
elevane om kva konsekvensar bruk av ulike rusmiddel kan ha. Kva gjer Vestland Fylkeskommune 
for at ungdomen i den vidaregåande skulen skal få kunnskap om konsekvensane av rusbruk? 
Meiner fylkeskommunedirektøren at dette arbeidet vert prioritert høgt nok i dag?  
 

Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse gav følgjande svar: 

1. 

Vestland fylkeskommune arbeider med å styrke det systematiske rusførebyggande arbeidet i den 
vidaregåande opplæringa. 

Det er viktig at elevane får kunnskap som er basert på solid rusfagleg kompetanse, og ikkje 
tilfeldige tilbydarar av informasjon. Derfor organiserer det regionale kompetansesenteret på 
området, Kompetansesenter Vest Bergen (KoRus Bergen) faglege samlingar for skulane, der 
kunnskap om rusmiddel – verknad, bekymring og risikofaktorar er eitt av temaa. Vidare formidlar 
kompetansesenteret kompetanse på: 

 Korleis undervise om rusmiddel og få gode diskusjonar i klassen? 
 Rus som tema på foreldremøte 
 Ved bekymring; korleis møte enkeltelevar og deira føresette? 
 Organisering og implementering av systematisk rusarbeid ved skulen 

Det rusførebyggande arbeidet må inkludere både dei tilsette, elevar og foreldre/føresette. Skulen 
må også ha gode samarbeidspartar å støtte seg på og kunne spele på lag med. 

Skulane blir inviterte til nettverk  gjennom samlingar, digitale og fysiske. Første samling dette 
skuleåret er 27. oktober, og invitasjon er gått til alle skular. Pr. dags dato har 29 vidaregåande 
skular meldt seg på. 

2. 

Påmeldinga til nettverkssamlingar om rusførebygging viser at 29 av 45 skular allereie er påmeldt, 
og dei 16 andre vil bli oppmoda om å delta. Skulane syner god interesse for å arbeide systematisk 
på dette feltet då førebyggande arbeid er vesentleg for skulane. Førebyggande arbeid må skje 
kontinuerleg, systematisk og kunnskapsbasert.  



 

 

SI 9/21 Spørsmål frå Tomren (MDG) - garderobesituasjon vgs 
 

Representanten Pauline Tomren (MDG) stilte følgjande spørsmål: 

Sist veke var eg i kontakt med jenter som går byg- og annleggsteknikk på Slåtthaug VGS som 
oppga at skulen ikkje hadde eigne garderober til dei. Vestland fylkesting kom nyleg med eit 
fråsegn kor vi oppmodna bygg- og annleggsbransjen til å ta tak i mangel på garderober for kvinner. 

Mange av yrkesfaga som tradisjonelt er mannsdominerte får fleire kvinnelege søkarar til linjene 
sine. Desse jentene er fullverdige elever på lik linje med guttane som går på linjer kor det er behov 
for garderobe til kleskifte. Det er viktig at fylkeskommunen sikrer eit likeverdig tilbod til alle elevar 
uansett kjønn. 

Spørsmål til utvalsleiar med utgangspunkt i informasjonen over 

Kva for linjer har behov for garderober til klesskifte før praktisk undervisning? 

Kor mange skular i fylkeskommunen manglar tilstrekkeleg med kjønnsdelte garderobar til elevane? 

Korleis jobber slåtthaug VGS med å løyse problemstillinga med manglande garderobe, og kva for 
oppfølging får dei frå fylkeskommunen? 

 

Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse gav følgjande svar: 

Situasjonen på Slåtthaug vgs: 

På grunn av at VLFK hadde for få yrkesfagsplasser i Bergensområdet så opprettet Fylkestinget 
ekstra yrkesfagsklasser på noen av skolene. Slåtthaug vgs var en av disse, blant annet en ekstra 
klasse på Bygg og anlegg. 

Det hyggelige bildet var også at skolen fikk 9 jenter på vg1 bygg og anlegg, dessverre så har eldre 
skoler ikke like fleksible garderobeløsninger for å håndtere jenter/gutter. Dette jobbes det med i 
nye skoler. Se svar på dette lenger ned. 

Da skolen fikk ekstra klasse og fikk beskjed om at jente-andelen økte, så bestilte de ekstra 
garderobeskap, men det har vært lang leveringstid på disse pga sommerferie og Korona. 

Skolen forteller at jentegarderobe ikke var på plass til skolestart, men bekrefter i telefonsamtale 
med avdelingsleder/ass.rektor i dag 08.09.2021 om at dette nå er i orden. 

 

Det mer generelle arbeidet rundt garderober til verkstedsfag: 

Det er spesielt fag knyttet til TIF, Bygg og anleggsteknikk og Naturbruk som trenger å skifte til 
arbeidstøy. 

For å ha mest mulig fleksible skoler så ser at det er krevende å spå hvor mange klasser og 
kjønnsfordeling. 

I nye skoler så planlegger vi nå mer åpne garderober, med mange lukkede skifterom, tørkerom, 
dusjer og toaletter i umiddelbar tilknytning til areal for garderobeskap. 

Ansattgarderobene ligger også i tilknytning til dette arealet, flere voksne i nærheten av elevene. 

Vi håper at dette gir oss bedre fleksibilitet i forhold til antall elever, kjønnsfordeling, mindre hærverk 
og mindre mobbing. 

Vi ser at der blir mindre farlige situasjoner i verkstedet fordi lærer ikke trenger å låse opp og igjen 
garderobene for elevene, for eksempel hvis de kommer for sent.  



Vi ønsker ikke å forlate verkstedene uten voksne til stede. 

 

 

Politiske saker 
PS 39/21 Kvalitetsmelding for vidaregåande opplæring i Vestland 
fylkeskommune (DEL 1) 
Forslag til innstilling/vedtak  

 

1. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek Kvalitetsmelding for vidaregåande opplæring 
for Vestland fylkeskommune, del 1. 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse tek til vitande at Kvalitetsmeldinga for vidaregåande 
opplæring i si heilheit (del 1 og del 2) skal handsamast i hovudutvalet for opplæring og 
kompetanse i november 2021 og i fylkestinget i desember 2021. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Avrøysting 

Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek Kvalitetsmelding for vidaregåande opplæring 
for Vestland fylkeskommune, del 1. 

 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse tek til vitande at Kvalitetsmeldinga for vidaregåande 
opplæring i si heilheit (del 1 og del 2) skal handsamast i hovudutvalet for opplæring og 
kompetanse i november 2021 og i fylkestinget i desember 2021. 

 

 

PS 40/21 Tertialrapport pr. august 2021 - rekneskapsprognose 
Framlegg til innstilling 

 

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 

 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 

 
  kr 1 000 

 
Tunellrehabilitering -58 479 

 
Mindre utbetringar -37 966 



 
Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 
Trafikktryggingstiltak -18 830 

 
Miljø og servicetiltak -8 086 

 
Øvrig -1 500 

 
Skredsikring 82 000 

 
Sum vegar -55 861 

 
 

 

 
Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 
Åsane vgs -34 900 

 
Langhaugen vgs -15 400 

 
Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 
Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 
Sum bygg 84 895 

 
 

 

 
Sum investeringar 29 034 

 
 

 

 
Finansiering: 

 

 
Mva komp. 5 804 

 
Lån 23 230 

 
Sum finansiering 29 034 

 

 

 

3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 

 

   
kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot 
 

282 074 

1 Skatt 
 

48 000 

7 Lønsavsetjing 38 000 
 

16 IKT og digitalisering 6 000 
 

18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882 
 

18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000 
 

30 VGS 11 180 
 

51 Billettinntekter kollektiv 214 600 
 

54 Ferjetakstar 35 412 
 



62 Administrasjon infrastruktur og 
veg 4 000 

 
    330 074 330 074 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Avrøysting 

Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 

 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 

 
  kr 1 000 

 
Tunellrehabilitering -58 479 

 
Mindre utbetringar -37 966 

 
Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 
Trafikktryggingstiltak -18 830 

 
Miljø og servicetiltak -8 086 

 
Øvrig -1 500 

 
Skredsikring 82 000 

 
Sum vegar -55 861 

 
 

 

 
Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 
Åsane vgs -34 900 

 
Langhaugen vgs -15 400 

 
Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 
Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 
Sum bygg 84 895 

 
 

 

 
Sum investeringar 29 034 

 
 

 

 
Finansiering: 

 

 
Mva komp. 5 804 



 
Lån 23 230 

 
Sum finansiering 29 034 

 

 

 

3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 

 

   
kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot 
 

282 074 

1 Skatt 
 

48 000 

7 Lønsavsetjing 38 000 
 

16 IKT og digitalisering 6 000 
 

18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882 
 

18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000 
 

30 VGS 11 180 
 

51 Billettinntekter kollektiv 214 600 
 

54 Ferjetakstar 35 412 
 

62 Administrasjon infrastruktur og 
veg 4 000 

 
    330 074 330 074 

 

 

 

PS 41/21 HU OPPKO Budsjett 2022/økonomiplan 2022-2025 - 
arbeidsdokument 3/21 
 

Forslag til uttale 

1. Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til presentert samla opplegg for 
driftsbudsjett 2022. 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til presentert opplegg for 
investeringsbudsjett 2022- 2025. 

3. Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til presentert budsjett for sektoren fordelt 
på løyvingsnivå og medinnarbeidde salderingstiltak. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 



Åsmund Berthelsen (SV) sette på vegner av A, FNB, Frp, H, MDG, SP, SV, Krf og R fram slikt 
forslag: 

 «Alternativ 

1. Hovdutval for opplæring og kompetanse tek saka til orientering. 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse vil peike på nokre sentrale moment som er 
viktige i det vidare arbeidet med budsjett og økonomiplan: 

Mål og strategidokumentet «Fornye og Forbetre – auka gjennomføring» og kvalitetsmeldiga 
må danne grunnlag for prioriteringar i budsjettet for sektoren. Arbeidet med budsjett for 
sektoren må difor koordinerast med arbeidet med handlingsprogrammet. Utvalet vil peike 
på at mål nummer 1 er at « Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 
med høg merksemd på trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande miljø.» 

Utvalet viser til at det i planperioden er auke i elevtalet. Utvalet er oppteken av at vi må ha 
gode nok rammer til å sikre eit godt og likeverdig vidaregåande tilbod for alle i heile 
Vestland og at alle elevar som har rett på det, skal få eit tilbod. Utvalet vil halde fram med 
å styrke yrkesfaga og ikkje redusere tilbodet. Vidare at det skal vere høg merksemd på 
trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande miljø. 

Utvalet vil også peike på at dei vidaregåande skulane ikkje vil vere i ein normalsituasjon på 
ei god stund. Difor er det viktig å prioritere sektoren høgt i budsjettet for 2022. 

Utvalet deler avdelingsdirektøren sine bekymringar for at mange av dei føreslegne kutta 
kan få direkte konsekvensar for breidda og kvaliteten i den vidaregåande opplæringa og 
medverke til sentralisering.» 

 

Avrøysting 

Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse sitt forslag fekk 0 røyster og fall. 

Berthelsen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Uttale 

1. Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til orientering. 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse vil peike på nokre sentrale moment som er viktige i 
det vidare arbeidet med budsjett og økonomiplan: 

Mål og strategidokumentet «Fornye og Forbetre – auka gjennomføring» og kvalitetsmeldinga må 
danne grunnlag for prioriteringar i budsjettet for sektoren. Arbeidet med budsjett for sektoren må 
difor koordinerast med arbeidet med handlingsprogrammet. Utvalet vil peike på at mål nummer 1 
er at «Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet med høg merksemd på 
trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande miljø.» 

Utvalet viser til at det i planperioden er auke i elevtalet. Utvalet er oppteken av at vi må ha gode 
nok rammer til å sikre eit godt og likeverdig vidaregåande tilbod for alle i heile Vestland og at alle 
elevar som har rett på det, skal få eit tilbod. Utvalet vil halde fram med å styrke yrkesfaga og ikkje 
redusere tilbodet. Vidare at det skal vere høg merksemd på trivsel, motivasjon, læring og meistring 
i eit inkluderande miljø. 

Utvalet vil også peike på at dei vidaregåande skulane ikkje vil vere i ein normalsituasjon på ei god 
stund. Difor er det viktig å prioritere sektoren høgt i budsjettet for 2022. 

Utvalet deler avdelingsdirektøren sine bekymringar for at mange av dei føreslegne kutta kan få 
direkte konsekvensar for breidda og kvaliteten i den vidaregåande opplæringa og medverke til 
sentralisering. 

 



 

PS 42/21 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2020-2021 
Forslag til innstilling 

Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering 

 

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda -  06.09.2021 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 

Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Nina Bognøy (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og Krf fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 

 

1. Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingeombodet til orientering.  

2. Fylkestinget ber administrasjonen melda tilbake til hovudutval for opplæring og 
kompetanse 1.kvartal 2022 korleis ombodet sine tilrådingar i årsmeldinga er følgd opp.» 

 

Avrøysting 

Bognøy sitt forslag vart satt opp mot innstillinga og Bognøy sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingeombodet til orientering.  

2. Fylkestinget ber administrasjonen melda tilbake til hovudutvalet for opplæring og kompetanse 1. 
kvartal 2022 korleis ombodet sine tilrådingar i årsmeldinga er følgd opp 

 

 

PS 43/21 Seriøsitetskrav i Vestland fylkeskommune - Oppfølging av vedtak 
Forslag til innstilling 

 

1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for alle bygg 
og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også innført i avdeling 
for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 

 



2. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan INV avvike frå kravet knytt til 
fagarbeidarar innan fylkesvegområdet i spesielle tilfelle. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Jeanette Onarheim Syversen (R) sette fram slikt forslag: 

«Tillegg til innstillinga punkt 1 

Vestland går inn for at hovedregelen ved slike fylkeskommunale innkjøp og oppdrag, er at 
det blir stilt krav om at det ligg føre landsdekkande norsk tariffavtale.» 

 

Åsmund Berthelsen (SV) sette fram på vegner av A, MDG, Sp, SV og Krf slikt forslag (1): 

«Tillegg 

1.Krav om tarfifflønn mellom oppdrag 

Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan 
operasjonaliserast gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette 
skal dokumenterast overfor byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 

 

2.Krav om faglærte handverkarar 

Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 
80%. 

 

3.Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 

 

Forslag til vedtak: 

Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren 
greie ut konsekvensane av innstillinga, jfr kommuneloven § 13-1.» 

 

Åsmund Berthelsen (SV) sette fram på vegner av A, MDG, SV og Krf slikt forslag (2): 

«Tillegg 

Lærlingar 

Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og 
anleggsprosjekt skal ha 10% lærlingar, og ha lærlingar på dei aktuelle prosjekta. Dette er 
eit krav utan unntak. 

 

Begrensning i antall ledd underleverandører 

Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede.» 

 

Avrøysting 



Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling punkt 1 vart samrøystes vedteke. 

Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 

Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling punkt 2 fekk 14 røyster mot 1 (SV) og vart 
vedteke. 

Berthelsen sitt forslag (1) fekk 10 røyster mot 5 (H, FNB, Frp) og vart vedteke. 

Berthelsen sitt forslag (2) fekk 8 røyster mot 7 (Sp, H, FNB, Frp) og vart vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for alle bygg 
og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også innført i avdeling 
for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 

 

2. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan INV avvike frå kravet knytt til 
fagarbeidarar innan fylkesvegområdet i spesielle tilfelle. 

 

3. Krav om tarfiffløn mellom oppdrag 

Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast 
gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor 
byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 

 

4. Krav om faglærde handverkarar 

Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i Vestland 
fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 80%. 

 

5. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 

 

6. Lærlingar 

Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og anleggsprosjekt skal 
ha 10% lærlingar, og ha lærlingar på dei aktuelle prosjekta. Dette er eit krav utan unntak. 

 

7. Begrensing i antal ledd underleverandørar 

Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede 

 

Vedtak 

Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren greie ut 
konsekvensane av innstillinga, jfr. kommunelova § 13-1. 

 

 



PS 44/21 E-sport i Vestland fylke. Status på område, kunnskapsgrunnlag og 
strategi for arbeidet. 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument. Aksjonspunkta vil bli 
evaluert og revidert hausten 2022. 

 

2. Fylkestinget tek til orientering kunnskapsgrunnlag for e-sport og gaming i Vestland som ligg ved 
som eige dokument. Kunnskapsgrunnlaget blir oppdatert årleg. 

 

3. Fylkestinget prioriterer arbeidet med oppfølging av strategien i komande budsjetthandsaming. 

 

4. Vestland fylkeskommune sitt engasjement vert dekka innanfor avdelingane sine budsjett. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Pauline Tomren (MDG) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og Krf fram slikt forslag: 

«Tillegg 

5. Vestland fylkeskommune skal jobbe for å utvikle læringsressursar innanfor e-sport 
tilpassa norsk vidaregåande opplæring. Det skal undersøkast om dette kan gjerast i NDLA, 
og om det finst tilskotsordningar som kan brukast til å finansiere læringsressursane.» 

 

Jeanette Onarheim Syversen (R) sette fram slikt forslag:  

«Alternativ til innstillinga punkt 1 

1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument, med 
følgjande tillegg: 

 

Tillegg strategi på Esport Vestland: 

Hovudmål tillegg: Støtte samarbeid på tvers av aktører på Esport- og Gaming feltet i 
Vestland. Øke kompetanse og sikre gode strategier på hva Esport skal være. Esport og 
Gaming skal være inkluderende og det skal finnes gode lavterskeltilbud i hele fylket. 

 

1.Aktører innen Esport feltet bør jobbe aktivt på å inkludere på tvers av sosio-økonomiske 
kår, etnisitet, kultur og kjønn. Dette vil si at de som jobber med dette bør ha en aktiv og 
tydelig strategi på inkludering og integrering, og ikke minst holdningsarbeid rettet mot u-
kulturen, som kalles «Toxicity» innen E-sporten. Dette er noe Vestland fylkeskommune vil 
vektlegge når det gis støtte til prosjekt. 

 

2. Det stilles krav til universell utforming ved eventuelle tilskuddsordninger. Eksempelvis vil 
en person i rullestol ha behov for pult som kan reguleres, og ellers fremkommelighet i 
lokalet som aktiviteten finner sted i. Ved å dekke kostnader knyttet opp til dette vil Vestland 
Fylkeskommune bidra med å skape en inkluderende arena. 



 

3. Vestland fylkeskommune sine ordninger skal støtte lavterskel åpne møteplasser innen 
spill og Esport i Vestland, her stilles visse krav til møteplassen dersom de søker støtte fra 
Vestland Fylke ; 3.1. Møteplassen skal være åpen for alle nivå (sikre bredde). 3.2. 
Møteplassen må tilrettelegge/ være bevisst på universell utforming i forhold til at alle skal 
være inkludert. 3.3 Møteplassen må kunne vise til at de aktivt senker terskelen for 
deltagelse (eks. Gratis/rimelig inngang). 3.4. Møteplassen må befinne seg i fylket 
Vestland. 

 

4. Jamfør seksjonen om Dataspel og Spellutvikling, samt strategien Spillerom skal 
Vestland Fylkeskommune støtte opp om tiltak som er med på å heve kompetanse, 
næringsutvikling og samarbeid på tvers av aktører på feltet. Den norske spillbransjen er 
fortsatt i en tidlig vekstfase, og for å vokse har bransjen behov for støtte også på et 
regionalt nivå. Dette kan vi blant annet oppnå med å støtte mer opp om bransjehevende 
tiltak som Konsoll og Noneda - dette som tillegg til ordningen «Regional Bransjeutvikling 
innen kulturell- og kreativ næring». 

 

Aksjonspunkta vil bli evaluert og revidert hausten 2022.» 

 

Avrøysting 

Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 

Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 

Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument. Aksjonspunkta vil bli 
evaluert og revidert hausten 2022. 

 

2. Fylkestinget tek til orientering kunnskapsgrunnlag for e-sport og gaming i Vestland som ligg ved 
som eige dokument. Kunnskapsgrunnlaget blir oppdatert årleg. 

 

3. Fylkestinget prioriterer arbeidet med oppfølging av strategien i komande budsjetthandsaming. 

 

4. Vestland fylkeskommune sitt engasjement vert dekka innanfor avdelingane sine budsjett. 

 

5. Vestland fylkeskommune skal jobbe for å utvikle læringsressursar innanfor e-sport tilpassa 
norsk vidaregåande opplæring. Det skal undersøkast om dette kan gjerast i NDLA, og om det finst 
tilskotsordningar som kan brukast til å finansiere læringsressursane. 

 

 

PS 45/21 Nye Kvam vgs - Romprogram og sambruk med Kvam herad 
Forslag til innstilling   

 



1. Fylkestinget vedtek vedlagt funksjonsprogram og romliste for nye Kvam vidaregåande skule 
innafor ei økonomisk totalramme for prosjektet er 328,6 millionar i 2021- kroner. 

 

2. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga blir prioritert i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 

 

3. Fylkeskommunedirektøren får ansvar for å utarbeide avtale med Kvam herad om sameige og 
sambruk for det nye anlegget.  

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Alexander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, Krf fram slikt forslag: 

«Tillegg 

Nytt punkt 4: 

Fylkestinget viser til fylkestingssak 150/20 Open skule prinsippet ved dei vidaregåande 
skulane og ber om at open-skule-prinsippet får ein sentral plass i det vidare arbeidet med 
romprogram og sambruk med Kvam herad. 

Nytt punkt 5: 

Fylkestinget er positivt til at Kvam vidaregåande skule og avdeling for opplæring og 
kompetanse ser på moglegheitene for å knyte skulen enda nærmare til det lokale arbeids- 
og næringslivet.» 

 

Avrøysting 

Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 

Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek vedlagt funksjonsprogram og romliste for nye Kvam vidaregåande skule 
innafor ei økonomisk totalramme for prosjektet er 328,6 millionar i 2021- kroner. 

2. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga blir prioritert i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 

3. Fylkeskommunedirektøren får ansvar for å utarbeide avtale med Kvam herad om sameige og 
sambruk for det nye anlegget. 

4. Fylkestinget viser til fylkestingssak 150/20 Open skule prinsippet ved dei vidaregåande skulane 
og ber om at open-skule-prinsippet får ein sentral plass i det vidare arbeidet med romprogram og 
sambruk med Kvam herad. 

5. Fylkestinget er positivt til at Kvam vidaregåande skule og avdeling for opplæring og kompetanse 
ser på moglegheitene for å knyte skulen enda nærmare til det lokale arbeids- og næringslivet. 

 

 

PS 46/21 Nytt namn fagskulen i Vestland 
Forslag til innstilling 



Vestland fylkeskommune sin nye samanslåtte fagskule skal hete Fagskulen Vestland. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Avrøysting 

Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

Vestland fylkeskommune sin nye samanslåtte fagskule skal hete Fagskulen Vestland. 

 

PS 47/21 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2020-2021 
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 

 

Nina Bognøy (A) sette på vegner av A, MDG, SP, SV og Krf fram slikt forslag: 

«1.Hovudutvalet for opplæring og kompetanse tek årsmeldinga til orientering.  

2. Hovudutvalet støttar oppmodinga frå mobbeombodet og peikar på viktigheten av avsnitt 
«Vegen vidare» i årsmeldinga.» 

 

Avrøysting 

Bognøy sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1.Hovudutvalet for opplæring og kompetanse tek årsmeldinga til orientering.  

2. Hovudutvalet støttar oppmodinga frå mobbeombodet og peikar på viktigheita av avsnitt «Vegen 
vidare» i årsmeldinga. 

 


	Godkjenningssaker
	GK 14/21 Godkjenning innkalling og sakliste
	GK 15/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i hovudutval for opplæring og kompetanse 25.05.2021
	GK 16/21 Godkjenning av møteprotokoll frå ekstramøte i hovudutval for opplæring og kompetanse 15.06.2021
	GK 17/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i hovudutval for opplæring og kompetanse 10.08.21

	Referatsaker
	RS 31/21 Nytt for skuleåret 2021/22
	RS 32/21 Løypemelding - arbeid med ny budsjettfordelingsmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune
	RS 33/21 Løypemelding om tilpassa opplæring og spesialundervisning
	RS 34/21 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2020 - 2021
	RS 35/21 Kompetansepilot Vestland - løypemelding

	Skriftlege spørsmål
	SI 7/21 Spørsmål frå Andersen (Sp) - om status for nynorsk ved skulestart
	SI 8/21 Spørsmål frå Reksnes (Sp) - om ungdomen i den vidaregåande skulen og kunnskap om konsekvensane av rusbruk
	SI 9/21 Spørsmål frå Tomren (MDG) - garderobesituasjon vgs

	Politiske saker
	PS 39/21 Kvalitetsmelding for vidaregåande opplæring i Vestland fylkeskommune (DEL 1)
	PS 40/21 Tertialrapport pr. august 2021 - rekneskapsprognose
	PS 41/21 HU OPPKO Budsjett 2022/økonomiplan 2022-2025 - arbeidsdokument 3/21
	PS 42/21 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2020-2021
	PS 43/21 Seriøsitetskrav i Vestland fylkeskommune - Oppfølging av vedtak
	PS 44/21 E-sport i Vestland fylke. Status på område, kunnskapsgrunnlag og strategi for arbeidet.
	PS 45/21 Nye Kvam vgs - Romprogram og sambruk med Kvam herad
	PS 46/21 Nytt namn fagskulen i Vestland
	PS 47/21 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2020-2021


